
PROTOKÓŁ   Nr   V/10
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu   26  stycznia   2010 r.

====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie   rady  zgodnie  z lista  obecności.
Lista obecności 
stanowi zał. Nr 1
Sołtysi  wsi gminy Wijewo zgodnie z listą obecności..
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  2
oraz  zaproszeni goście zgodnie  z listą obecności.
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  3

Porządek posiedzenia :
 
1.   Otwarcie
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy.
6.Podjęcie uchwały w sprawie :
        1/  rozpatrzenia skargi na Wójta  Gminy Wijewo, 
        2/  odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
             w sprawie utworzenia Przemęckiego Parku Krajobrazowego,
        3/   wystąpienie do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju
              miejscowości w Gminie Wijewo,
       4/   zmiana uchwały RG Wijewo Nr XLIX/322/10 z dnia 26/10.2010 r.  w sprawie określenia
             stawek podatku od nieruchomości,
       5/   przystąpienia Gminy Wijewo do realizacji projektu pn.  „Indywidualizacja procesu
             nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkoły podstawowej w kontekście wdraŜania
             nowej podstawy kształcenia  ogólnego”.
       6/  zmiany uchwały Nr III/20/ 10 RG Wijewo z dnia 15.12.2010 w  sprawie zmian w budŜecie
            gminy na 2011 r.
       7/  zmiany uchwały Nr III/22/10 RG Wijewo z dnia 29.12.2010  w sprawie  budŜetu gminy
            na 2011 r. 
        8/  zmian w  budŜecie gminy na 2011 rok.
7. Zapytania i wolne wnioski.
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9. Zakończenie

Ad. pkt. 1

Obradom V Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy. Powitał obecnych na sali  członków
rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Przedstawił  proponowany porządek obrad do którego zebrani nie wnieśli poprawek.
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe podejmowane na dzisiejszym posiedzeniu uchwały będą
prawomocne, na 15 radnych obecnych  jest 15.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący  stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada  przebiegowi obrad
i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyŜszego zaproponował,  aby protokół
z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złoŜonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie



   Ad. pkt 3. 

Stanisław Kasperski – złoŜył interpelacje w sprawie :
1/ remontu drogi powiatowej Zaborówiec Brenno na odcinku  od lasku do drogi wojewódzkiej,
2/ kontynuacji budowy chodnika na ul;. Zachodniej,
3/ wycinki krzewów przy drodze wojewódzkiej, prace zakończono na granicy Wijewa,
Alojzy Wolniczak  - zawnioskował o zorganizowanie spotkania w sprawie uzgodnienia przebiegu
        chodnika na ul. Kościelnej przy posesji P. Gądy

Ad pkt. 4

Wójt – poinformował, Ŝe wychodząc naprzeciw ustawie o samorządzie gminnym powołał swojego
zastępce. Do chwili obecnej nie robiłem tego poniewaŜ nie rodziło to konsekwencji, ponadto   

zakres prac inwestorskich będzie większy co wymaga większego nadzoru.
Janusz Chodorowski – zapoznał zebranych z przebiegiem swojej drogi zawodowej i status rodzinny.

Zapewnił, Ŝe praca w samorządzie jest jego pasja i zrobi wszystko aby jego zatrudnienie  była
powodem rozwoju Gminy Wijewo.

Wójt poinformował o wydarzeniach , które miały miejsce w okresie od ostatniej Sesji Rady Gminy:
30.12– spotkałem się z przedstawicielami ENEI. Spotkanie miało charakter świąteczny.

Przedstawiono mi nowego kierownika oddziału w Lesznie,

◦odbył się przetarg na obsługę bankową Urzędu Gminy . Wygrał BS  Wschowa . Podpisano umowę
na obsługę do 20114 roku.
31.12 – wszystkie sale na terenie gminy były zajęte co znaczyło, Ŝe cała gmina w sylwestra się
bawiła, 
03.01 – prace w naszej gminie rozpoczął Wójt - Janusz Chodorowski,

   - na moje ręce złoŜył rezygnacje z funkcji Komendant  Gminny Ochrony PrzeciwpoŜarowej
P. Stefan Dederek.  Myślimy nad powołać nowego: 
   1/ Komendanta Gminnego Ochrony P-PoŜarowej  - powołuje  Wójt,
   2/ Komendanta  Gminnego OSP - powołuje  Zarząd Gminny OSP. 

05.01 – wspólnie ze Skarbnikiem  byliśmy w Poznaniu podpisać aneks do umowy o zwrot pieniędzy
za budowę  chodnika na Ostrów,
07.01 – spotkałem się z Dyr. SANEPID-u w sprawie opinii do kanalizacji ściekowej i oczyszczalni,  
       - odbyło się zebranie sprawozdawczo wyborcze OSP w Potrzebowie,
08.01  -  uczestniczyłem w spotkaniu noworocznym zorganizowanym prze Wojewodę i Marszałka
Województwa Wielkopolskiego,
09.01 – grała Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy w tym roku byliśmy w Święciechowie. Na terenie
gminy zebrano 4 600 zł. Podziękował za występ  grupie teatralnej z Brenna,
11.01 – otrzymaliśmy oficjalne pozwolenie na uŜytkowanie ORLIKA . Od 1 marca będzie zatrudniony
animator, który będzie prowadził zajęcia do godz. 22.oo,
       -  rozstrzygnięto przetarg na  dowóz dzieci do szkoły. Najtańsza ofertę przedstawił SKR , będzie
woził dzieci za kwotę 2,80  za km,
12.01 – z Kier ZDP omówiłem zakres prac remontowych i inwestycyjnych na 2011 rok.  Współpraca
będzie prowadzona na dotychczasowych zasadach.
17.01 – spotkałem się z przedstawicielem Firmy ATUT oraz Dyrektorem Szkoły Podstawowej –
omówiliśmy zasady współfinansowania programu unijnego,
     -  rozstrzygnięto przetarg na zbiórkę odpadów selektywnych, wygrała oferta P., Frankowskiego,
     -  odbyło się zebranie sprawozdawczo- wyborcze OSP w Brennie, 
18.01 – uczestniczyłem w podsumowaniu  roku przez Komendę Powiatową OSP w Lesznie. Gmina
Wijewo została wyróŜniona pod kaŜdym względem,
     - poinformował, Ŝe w dniach 3-4 marca będzie moŜliwość skorzystania z badania
mammograficznego na terenie gminy,
19.01 – GOPS zorganizował Dzień Seniora  połączony z Dniem Babci i Dziadka ,
20.01 – swoje posiedzenie odbyły Komisje Stałe Rady Gminy gdzie  omówiły między innymi  plan
zagospodarowania przestrzennego,
22.01 – dokonano poświecenia samochodu straŜackiego w Brennie,
      - odbyła się  zabawa zorganizowana przez Szkołę Podstawową  w Wijewie,
24.01 – otrzymałem pozdrowienia dla mieszkańców gminy od nowo wybranej P. Mer Łozowej,
25.01 – gościliśmy w Urzędzie  pary małŜeńskie, które w 2010 roku obchodziły 50 lecie małŜeństwa.



(W.F. Klamków, I. T Górnych, J.F  Lehmanów, Z. W. Burów)
Ad pkt. 5 

Informacje na temat stanu bezpieczeństwa na terenie gminy złoŜył Komendant Miejski Policji
w Lesznie Henryk Kasiński. 
Podziękował za zaproszenie. Stwierdził, Ŝe szczegółowe sprawozdanie za rok 2010 jest dopiero
w opracowaniu i zostanie przedstawione radzie w terminie późniejszym. Poinformował, Ŝe
odnotowano mniej przestępstw o 136. O około 10 % było mniej przestępstw kryminalnych. Zwiększyła
się liczba wypadków ze skutkiem śmiertelnym o 4, o 17 % zmniejszyła się liczba kierowców
zatrzymanych w stanie po spoŜyciu alkoholu a o 50 % zmniejszyła się liczba zdarzeń z udziałem osób
nietrzeźwych.
Stwierdził, Ŝe gmina Wijewo naleŜy do najbezpieczniejszych w powiecie, stan zagroŜenia jest
związany z połoŜeniem, aŜ 70 % zdarzeń odnotowujemy w mieście Lesznie. Głównymi przyczynami
wypadków są : wymuszenia pierwszeństwa, prędkość, błędy pieszych.
Poinformował o zamiarach wobec rewirów dzielnicowych, zostaną one przekształcone na zespoły.
W Wijewie obsada pozostanie bez zmian.
Podziękował radnym za zrozumienie potrzeb i pomoc udzielona policji w minionym roku.

Ad pkt. 6

1/  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta  Gminy Wijewo przedstawił
     Przewodniczący obrad.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 23 /10 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta  Gminy Wijewo  podjęta
została  jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 5

2/  projekt uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa
     Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Przemęckiego Parku Krajobrazowego przedstawił
     Stanisław Kasperski.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 24/10 w sprawie odmowy uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku
Województwa Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Przemęckiego Parku Krajobrazowego  podjęta
została  jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 6

 3/   projekt uchwały w sprawie wystąpienie do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę
       rodzaju  miejscowości w Gminie Wijewo przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 25/10 w sprawie  wystąpienie do Ministra Spraw Wewnętrznych i
Administracji o zmianę rodzaju  miejscowości w Gminie Wijewo  podjęta została  jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 7

4/   projekt uchwały w sprawie zmiana uchwały RG Wijewo Nr XLIX/322/10 z dnia 26/10.2010 r. 
     w sprawie określenia  stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Skarbnik.
Wyjaśniła, Ŝe zmiana do ustawy wprowadziła inne brzmienie  zapisu dotyczącego podatku od
podmiotów prowadzących działalność związana z ochrona zdrowia. NaleŜy dokonać  korekty 
w uchwale Rady Gminy.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 26/10 w sprawie  zmiany uchwały RG Wijewo Nr XLIX/322/10 z dnia
26/10.2010 r.  w sprawie określenia  stawek podatku od nieruchomości  podjęta została
jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 8

5/   projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wijewo do realizacji projektu pn. 
     „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkoły podstawowej
      w kontekście wdraŜania nowej podstawy kształcenia  ogólnego”.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 27/10 w sprawie przystąpienia Gminy Wijewo do realizacji projektu pn. 
     „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkoły podstawowej
      w kontekście wdraŜania nowej podstawy kształcenia  ogólnego”.  podjęta została  jednogłośnie .



Uchwała stanowi załącznik  Nr 9
6/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/ 10 RG Wijewo z dnia 15.12.2010 w  sprawie
     zmian w budŜecie  gminy na 2011 r. 
Skarbnik – wyjaśniła, Ŝe jest to korekta do uchwały NR  III/20/10 gdzie w dziale 921 zapisano kwotę
308 a winno być 406.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała rady Gminy Nr V/ 28/10 w sprawie miany uchwały Nr III/20/ 10 RG Wijewo z dnia 15.12.2010
w  sprawie  zmian w budŜecie  gminy na 2011 r.   podjęta została  jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 10

7/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/22/10 RG Wijewo z dnia 29.12.2010  w sprawie
      budŜetu gminy  na 2011 r. 
Skarbnik – poinformowała, Ŝe w zał. Nr 6 – wykaz inwestycji do budŜetu na 2011 rok dokonano
błędnie oznaczenia działy 90013, gdzie wpisano 90003
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 29/10 w sprawie  zmiany uchwały Nr III/22/10 RG Wijewo z dnia
29.12.2010  w sprawie budŜetu gminy  na 2011 r.  podjęta została  jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 11

 8/  projekt uchwały w sprawie zmian w  budŜecie gminy na 2011 rok.
Skarbnik poinformowała, Ŝe dokonuje się zmiany budŜetu poprzez:
-zwiększenie dochodów o  kwotę 16  520 zł. z powodu otrzymanej dotacji na  doŜywianie oraz 
   z tytułu rekompensaty za utracone  dochody od osób prawnych
- zwiększenie wydatków  na świadczenia w GOPS – doŜywianie  oraz zakup materiałów dla

administracji publicznej,
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek.
Uchwała Rady Gminy Nr V/ 30/10 w sprawie mian w  budŜecie gminy na 2011 rok.  podjęta została
jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik  Nr 12

Ad. pkt. 7

Radosław Zamiatała – teren przy ośrodku zdrowia jest bardzo nierówny, naleŜałoby by go  wyrównać,
Barbara Wojciech – w ubiegłym roku miał być połoŜony dywanik na zakręcie do Potrzebowa czy jest

to nadal aktualne,
Ireneusz Dydyna – jak wygląda sprawa sprzedaŜy domu w Przylesiu,
Urszula  Rimke – poinformowała zebranych o przeprowadzonej akcji pomocy powodzianom przez

KGW i OSP w Brennie z udziałem pozostałych wsi. Stwierdziła, Ŝe akcja udała się. Nazbierano
duŜo odzieŜy i Ŝywności. Przekazano to powodzianom w Bogatyni zakwaterowanym we wskazanym
przez Burmistrza hotelu. Podkreśliła, Ŝe zastany tam widok miasta był druzgocący.

Przewodnicząc Rady Gminy podziękował za zaangaŜowanie i pomysł na zbiórkę.
Marian Białas - 

-  Staroleszczyńska ( pod górą) i Lgińska wymagają  przycięcia gałęzi i wycięcia krzewów aby były
przejezdne,

   -  na jakim etapie jest sprawa utwardzenia ul. Lgińskiej na odcinku do skrzyŜowania ze świrową, 
   -  na ul. Powstańców Wlkp woda z ulicy spływa na posesje, naleŜałoby załoŜyć krawęŜnik,
Edwin Wojciech – plac przy Ośrodku Zdrowia nie ma odwodnia i równanie nic nie da na dłuŜszy czas.
      Krzewy przed budynkiem są duŜe i zasłaniają widoczność moŜe by je wyciąć,
Henryk Rugusik – czy zmieniły się przepisy dot., przekazania pieniędzy przez gminę na powodzian,
             -   topole przy drodze do Potrzebowa – na zakręcie k. Sibińskiego są stare i łamią się,
             -   krzewy na drodze do Śmieszkowa  wymagają  wycięcia,
Hieronim Jóźwiak – podziękował za poszerzenie drogi do Śmieszkowa, 

Ad. pkt. 8 

Na interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt ,
1/ remont drogi 305 idzie zgodnie z planem, zakończenie prac jest  planowane na rok 2013,
dziury i niewycięte krzewy zgłosimy do ZDW w Nowym Tomyślu,
2/ na współpracę z powiatem mamy zaplanowane 100 tys. ile z tego będzie moŜna zrobić trudno dziś



przewidzieć,
3/ sprawy wspólnych inwestycji z powiatem powinni monitorować radni powiatowi,
4/ w sprawie parkingu rozmawiałem z P. Kaczmarek, ustaliliśmy, Ŝe rozbierzemy garaŜe i zrobimy
parking z prawdziwego zdarzenia.
5/ w ubiegłym roku przekazaliśmy pieniądze na połoŜenie dywanika w Potrzebowie, zima przyszła
wcześniej i nie zdąŜyli, pieniądze musieli zwrócić. Nie naleŜy się spieszyć im cieple tym asfalt lepiej
trzyma.
6/ dom w Przylesiu jest wyceniony i nie moŜemy obniŜyć ceny. Jest wydzielona działka
z zabudowaniami, do której P. Ratajczak ma prawo pierwokupu i działka obejmująca grunt, która
moŜe być sprzedana tylko w drodze przetargu. Jestem umówiony z P. Ratajczakiem aby określił się
ostatecznie  czy jest zainteresowany kupnem po dokonanej wycenie.
7/ stwierdził, Ŝe jesteśmy pozytywnie nastawienia na pomoc innym, podziękował za zaangaŜowanie
przy zbiórce darów i za ofiarność mieszkańców gminy, dla powodzian,
8/ pracownicy ref. budownictwa sprawdza zakres prac jakie naleŜy wykonać aby udroŜnić ul. Lgińską
i Staroleszczyńską,
9/ krzewy przy Ośrodku Zdrowia – moŜe wystarczy tylko uformować,
10/ w zakresie przekazywania pieniędzy powodzianom i ich rozliczania przez gminę nic się nie
zmieniło,
11/ Starosta pamięta o drodze z Potrzebowa do Sławy. Jesienią został złoŜony wniosek
o dofinansowanie  tego odcinka, 

Ad pkt.  9

Przewodniczący obrad uznał porządek V sesji za wyczerpany. Podziękował za udział i zakończył
obrady.

                                        Przewodniczący 
                                        Rady Gminy Wijewo

                                         Stanisław Kasperski


